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Verslag van de Algemene Ledenvergadering van Oud-Utrecht op 28 mei 2024 in Theaterhuis De Berenkuil te 
Utrecht 
 
Aanwezig: zie presentielijst 
 
1. Opening 

De voorzitter, Dick de Jong, opent de vergadering om 19.30 uur en heet allen van harte welkom bij deze 
Algemene Ledenvergadering. Vandaag is Oud Utrecht te gast in theaterhuis De Berenkuil. 
Alvorens tot de agenda over te gaan, geeft Dick de Jong het woord aan Martijn van Norden. Hij geeft een 
korte presentatie over de Stichting New Dutch Connections, hun hoofdkantoor is gevestigd in De 
Berenkuil. Martijn vertelt over deze stichting, die vluchtelingen inspireert om hun dromen na te jagen. Hun 
activiteiten bestaan uit drie pijlers: een drietal theatervoorstellingen, de Toekomstacademie en het 
organiseren van wekelijkse inloopavonden voor jongere vluchtelingen. Voor meer informatie zie hun 
website https://www.newdutchconnections.nl.  
Met dank aan Martijn voor zijn inspirerende woorden wordt vervolgens om 19.45 uur overgegaan tot de 
agenda.   
 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 
Hansje Amelink, secretaris, meldt dat er geen ingekomen stukken en mededelingen zijn.  
Er is een afmelding ontvangen van Paulus Jansen, met daarbij de mededeling dat hij zijn steun uitspreekt 
voor de voorgenomen nieuwe koers van de vereniging.  

 
3. Verslag ALV d.d. 22 mei 2023 

Er zijn geen vragen c.q. opmerkingen over het verslag, wat derhalve ongewijzigd vastgesteld wordt, met 
dank aan de opsteller Marjan Hulman.  

 
4. Jaarrekening 2023 en verslag verificatiecommissie 

Jan Bots, penningmeester, licht dit agendapunt toe. De stukken zijn meegestuurd met de uitnodiging voor 
de ALV, en worden ook via een PowerPointpresentatie getoond.  
 
4.1 Exploitatie 2023 en balans per 31 december 2023 

Exploitatie 2023 
Uit de stukken blijkt dat er in 2023 een positief saldo was van € 355 ten opzichte van de begroting.  
Aan de batenkant waren de inkomsten wat hoger onder andere door een aantal giften en dividenden. 
Aan de lastenkant is een aantal uitgaven lager dan begroot, zoals de uitgaven voor het Jaarboek 
(omdat de kosten van de presentatie gekoppeld waren aan het lustrumfeest) en de kosten voor 
lezingen en historische cafés. Onder andere de kosten voor ledenwerving waren hoger omdat daar in 
het lustrumjaar meer energie in is gestoken en ook de bestuurskosten waren hoger omdat hierin ook 
de kosten van o.a. de ALV inbegrepen zijn.  
Voor de Nacht van de Utrechtse Geschiedenis is een bedrag van € 12.723 belast, bestaande uit € 2.723 
voor de voorbereiding van de Nacht in 2024 en een reservering van € 10.000 voor de Nacht en de 
wijkentours in 2024/2025.  
De bedragen genoemd bij de historische cafés en lezingen en de Grote Excursie zijn het saldo van 
inkomsten en uitgaven. Zoals in de ALV van vorig jaar is verzocht, is in de voetnoten aangeven hoe 
deze tot stand zijn gekomen.  
Willem Spee zou graag een uitsplitsing zien van de nu in totaliteit genoemde kosten van de Nacht en 
de wijkentours. Jan Bots licht toe dat de kosten van de Nacht van 2023, zijnde € 46.000 geheel zijn 
opgenomen in de lustrumuitgaven. Het bedrag van € 2.723 is een reservering voor de 
voorbereidingskosten van de wijkentours en de Nacht in 2024. Daarnaast is een reservering gemaakt 
van € 10.000 voor de Nacht en de wijkentours in 2024/2025.  
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Chris Kreijns zou graag meer duidelijkheid hebben over wat er met het lustrumbudget van € 100.000 
gedaan is.  
Jan Bots licht toe hoe dit besteed is. In onderstaand overzicht zijn alle kosten en baten opgenomen: 

 
Lasten en financiering van de lustrum-activiteiten van 100 jaar Oud-Utrecht in het jaar 2023 

 
LASTEN Begroot  Realisatie  
1. Receptie op de verjaardag van Oud-Utrecht, 

start lustrum-activiteiten tevens opening 
expositie en aanbieding eerste exemplaar van 
het Doe-boek  

12.805 7.198 

2. Lezingen in het stadhuis 890 591 
3. Educatie Doe-boek 29.430 26.628 
4. Wijkentours 16.700 20.277 
5. Symposium ‘Erfgoedparticipatie’ 7.500 11.824 
6. Nacht van de Utrechtse Geschiedenis 37.250 45.938 
7. Lantaarnconsole Anna Maria van Schurman PM PM 
8. Slotmanifestatie – uitreiking jaarboek 5.000 5.048 
9. Overig 19.168 17.094 
 128.743 134.598 
   
FINANCIERING   
Bijdrage Oud-Utrecht + Steunfonds 98.000   1) 98.000   1) 
Symposium: bijdragen deelnemers   - 968 
Nacht Utr. Geschiedenis: bijdragen deelnemers 9.000  9.979  
Bijdragen sponsors 23.000  23.000 
 130.000 131.947  
   
OVERSCHOT / TEKORT +/+ 1.257  -/- 2.651 

 
1) In 2021 is al € 2.000 uitgegeven aan voorbereidingskosten 
 
In de bijlage bij dit verslag is een uitgebreid overzicht opgenomen van de bovengenoemde activiteiten 
in het kader van het 20e lustrum van Oud-Utrecht.  
 

4.2 Balans per 31-12-2023 
Jan Bots licht toe dat onder Activa nog van een aantal sponsoren de toegezegde bedragen ontvangen 
dienen te worden. De reservering onder Passiva voor startkapitaal Stichting Nacht Utrechtse 
Geschiedenis is bedoeld als werkkapitaal om tot een stichting te komen voor de organisatie van de 
Nacht, zodat deze buiten de financiering van OU komt en daarmee ook minder risico voor OU met zich 
meebrengt. 
De reservering van € 10.000 voor de Nacht en de wijkentours 2024 en 2025 is ten laste van 2023 
gebracht om daarmee een spaarpot te hebben voor de organisatie van deze evenementen.  
De te betalen posten aan crediteuren zijn hoger vanwege een aantal afrekeningen van het lustrumjaar 
die pas in januari 2024 zijn voldaan. De vooruitbetaalde contributies zijn van leden die eind 2023 lid 
zijn geworden en toen alvast de contributie voor 2024 hebben voldaan.  
 

4.3 Verslag verificatiecommissie en decharge bestuur 
De vermelding van de leden van de verificatiecommissie op de stukken van de ALV is niet juist. De 
verificatiecommissie die de jaarstukken heeft beoordeeld bestond uit: Steven Priem, Willemijn Banki 
en Francien Rotteveel.  
Op 2 en 4 april 2024 heeft de verificatiecommissie controle uitgevoerd over het jaar 2023, inclusief de 
cijfers van het 20e lustrum en geconstateerd dat alles op een juiste manier is verantwoord.  
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De verificatiecommissie heeft vastgesteld dat gedurende het boekjaar een ordelijke administratie is 
gevoerd van de inkomsten en de uitgaven van de vereniging. Tevens heeft de verificatiecommissie 
vastgesteld dat de geboekte inkomsten en uitgaven zijn weergegeven in een overzichtelijke 
vastlegging van gegevens en dat deze op een juiste en volledige wijze zijn verantwoord in de 
jaarrekening 2023 inclusief balans per 31 december 2023. 
De verificatiecommissie complimenteert Jan Bots met de goed voorbereide en zeer inzichtelijk en 
ordentelijk gevoerde administratie en verslaglegging, waarvoor veel dank.  
De verificatiecommissie stelt derhalve voor het bestuur decharge te verlenen met betrekking tot het 
gevoerde financiële beleid over 2023, aldus wordt bij acclamatie besloten.  
Dank aan de verificatiecommissie voor haar werkzaamheden.   

 
5. Begroting 2025 

Jan Bots licht toe dat voor 2025 een vergelijkbaar bedrag met 2024 aan contributie-inkomsten is begroot. 
De kosten voor het jaarboek zijn lager begroot omdat de organisatie van de presentatie van het jaarboek 
nu valt onder de begroting van de evenementen t.b.v. de vereniging, waar ook de kosten voor de andere 
verenigingsevenementen onder zijn geschaard, zoals de nieuweledenborrel, de ALV en de 
vrijwilligersborrel. 
Voor het volgende lustrum zal in de komende vijf jaar steeds een reservering van € 5.000 gedaan worden. 
In totaal is een kleine plus van € 500 begroot.  
De heer Ruys mist de inflatiecorrectie in de contributiebegroting. Zou het niet verstandig zijn om de 
contributie voor dit jaar alvast met 1 à 2 euro te verhogen in plaats van een grotere verhoging van 5 euro 
in een later stadium. Gereageerd wordt dat nu niet nodig wordt geacht de correctie toe te passen, maar de 
suggestie zal worden meegenomen bij het opstellen van de begroting voor 2026.  
De ALV stemt vervolgens bij acclamatie in met de voorgestelde begroting. 
Met het goedkeuren van de begroting door de ALV wordt ook goedkeuring verleend aan de 
contributiebedragen die in 2025 hetzelfde zullen zijn als in 2024.  
Veel dank aan Jan Bots voor het opstellen van de financiële stukken.    
 

6. Benoeming verificatiecommissie 2024 
Het is de bedoeling dat elk jaar een nieuw lid voor drie jaar aantreedt in de verificatiecommissie en het lid 
dat het langste zitting heeft aftreedt. Aftredend lid in 2024 is Steven Priem, met dank voor zijn inzet. 
Voorgesteld wordt om Annemieke Postma voor de komende drie jaar als lid van de verificatiecommissie te 
benoemen. De kascommissie zal dan bestaan uit Willemijn Banki, Francien Rotterveel en Annemieke 
Postma. Dit wordt bij acclamatie geaccordeerd.  

 
7. Jaarverslag 2023 

Peter Ruys vraagt naar aanleiding van het jaarverslag wat er is gedaan met de resultaten van de brainstorm 
op het lustrumfeest. Dit zal in een later stadium bij agendapunt 9 aan de orde komen.  
Er zijn geen verdere vragen of opmerkingen, het jaarverslag 2023 wordt vastgesteld. 
Dank aan Hansje Amelink, Jetty Krijnen en de commissies en redacties voor het samenstellen van het 
jaarverslag.  
 

8. Bestuurswisselingen 2023 - 2024.  
a. Marlyne Stolker is per 1 januari 2024 teruggetreden als bestuurslid. In zijn toespraak prijst Dick de 

Jong haar voor haar enthousiaste, kundige en loyale inzet en haar creatieve ideeën. Marlyne heeft 
een tijdje als interim secretaris gefungeerd en onder andere een bijdrage aan de Nacht van de 
Utrechtse Geschiedenis geleverd. Ook heeft zij meegewerkt in de aanzet van de organisatie van het 
100-jarig bestaan van Oud-Utrecht. Zij wordt zeer bedankt voor haar inzet en haar bijdragen.  

b. Tom de Zeeuw is per 1 januari teruggetreden als bestuurslid en voorzitter van de CCE. Dick de Jong 
schetst hem als iemand met een hart voor erfgoed, die onder andere een nieuwe koers van de CCE 
heeft ingezet en goede contacten onderhield met de gemeenteraad. Hij was medeauteur en 
producent van de scheurkalender ter gelegenheid van 900 jaar Stad Utrecht. Ook Tom wordt zeer 
bedankt voor zijn inzet.  
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c. Als nieuw bestuurslid wordt voorgedragen Arthur Kocken. Hij is een geboren en getogen Utrechter, 

heeft filosofie en enkele jaren rechten en bestuurskunde gestudeerd. In zijn werkende leven is hij 
werkzaam bij de gemeente Nieuwegein, op dit moment als regionaal programmamanager voor het 
Integraal Zorg Akkoord. Ook is hij bestuurslid geweest van diverse organisaties en oud-lid van 
Provinciale Staten Utrecht. Hij is op dit moment betrokken bij de voorbereiding van de viering van 
650 jaar Stichtse Landbrief. Erfgoed en historie hebben zijn aandacht, hij vindt het leuk om nu bij het 
OU-bestuur betrokken te zijn.   
Arthur wordt bij acclamatie als nieuw bestuurslid benoemd. 

d. Als nieuw bestuurslid wordt voorgedragen Myrthe van Niekerk. Ook zij is geboren en getogen 
Utrechter. Ze heeft geschiedenis gestudeerd en kwam tijdens haar werkzaamheden bij de 
studievereniging reeds in contact met Oud-Utrecht. Tot 1 juni was zij werkzaam als contentmaker en 
programmamaker bij het Utrechts Archief, vanaf 1 juni zal zij gaan werken als 
tentoonstellingsproducent bij het Bijbels Museum. Zij kijkt ernaar uit om als bestuurslid bij Oud-
Utrecht betrokken te zijn. 
Myrthe wordt bij acclamatie als nieuw bestuurslid benoemd.  

e. Hansje Amelink wordt na drie jaar bestuurslidmaatschap voorgedragen voor herbenoeming. De 
herbenoeming wordt met applaus bevestigd.  

 
9. Meerjarenbeleidsplan 2024 – 2028 

Arthur Kocken geeft met een powerpoint presentatie een toelichting op de meerjarenkoers van de 
vereniging, met als titel: “Erfgoed vormen we samen”.  
Na het lustrum in 2023 lijkt dit een logisch moment voor herbezinning op de koers van OU.  
Verschillende trends zijn relevant voor herijking van de koers van Oud-Utrecht: 
• geschiedenis en erfgoed staan in de belangstelling 
• Oud-Utrecht is sterk gegroeid, maar het ledenbestand is geen afspiegeling van de (groeiende) 

stadsbevolking in o.a. leeftijd (jongeren) en cultuur 
• de vereniging draait op een beperkte club bevlogen en kundige vrijwilligers, die al langjarig verbonden 

zijn aan OU. De huidige trend in de samenleving is echter dat veel mensen liever vrijwilligerswerk op 
projectbasis doen  

• de rol van sociale media is toegenomen in communicatie en de snelheid daarvan ook. 
De input voor het plan komt voort uit het lustrumsymposium, lezingen, historische cafés, tijdschrift, 
jaarboek, de suggesties gedaan op het eeuwfeest en het Smeeberaad. Dit alles met het doel van de 
vereniging, zoals vermeld in de statuten, voor ogen: “de kennis en belangstelling te bevorderen van de 
geschiedenis, archeologie en monumentenzorg van stad en omgeving Utrecht en te waken over het 
behoud van het cultureel erfgoed. Voorts alles te doen dat daarmee rechtstreeks of zijdelings verband 
houdt of daartoe bevorderlijk kan zijn.” 
 
Doel van het meerjarenplan, wat eigenlijk meer een meerjarenkoers is: meer SAMEN: meer (groepen) 
Utrechters betrekken bij geschiedenis en erfgoed van de stad en zo bij te dragen aan de verbinding van 
Utrechters aan de stad en aan elkaar en met elkaar in de vereniging door middel van verbreding en 
verdieping.  
 
Verbreding: (voortzetting) van de verbreding van het aanbod aan activiteiten en (actieve) leden,  
meer samenwerking met andere organisaties; de geschiedenis van de stad bij meer mensen brengen –  
samen met andere organisaties. Denk aan: 
• verdere samenwerking met organisaties zoals nu rondom slavernijverleden, queer history,  

650 jaar Stichtse Landbrief (democratie) 
• wat is de rol van Oud Utrecht voor de regio? 
• meer samenwerking met mbo, hbo en universiteiten om daarmee jongeren te betrekken 
• korting op het lidmaatschap van Oud-Utrecht voor jongeren; voor leden t/m 26 jaar is de contributie 

overigens nu al maar € 20, dat zal meer kenbaar gemaakt worden 
• kijken, naast de lezingen, naar meer mogelijkheden van interactie, samen dingen doen, workshops. 

“Trecht” talks vanuit de leden 
• online potentieel (website, sociale media) meer benutten. 
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Verdieping: sterkere binding van de leden met de eigen wijk, stad en regio EN de vereniging – die 
maken we samen. Denk aan: 
• meer betrekken van leden en belangstellenden, zoals bij activiteiten van commissies; de kennis en 

ervaring in de vereniging meer benutten 
• wat zijn de interesses van leden en wat zouden zij willen organiseren?  
• communities op thema (gebieden, onderwerpen) binnen OU, met een rol voor de website en output 

in het tijdschrift 
• discussie over de vorm die een stadsmuseum de komende jaren zou kunnen hebben 
• het thema van de Grote Excursie in verschillende activiteiten terug laten komen  
• jaarboeken en publicaties toegankelijker maken qua vindbaarheid 
• oral history, ook vanuit ‘nieuwe’ perspectieven, bijvoorbeeld rondom de wijkentours laten vertellen 

over de geschiedenis van de wijken.  
 
Dit alles vraagt om nieuwe vormen van interactie. Denk aan meer (sociale) activiteiten op andere 
tijdstippen/ kinderopvang, en nieuwe vormen van ledenraadpleging/-betrokkenheid. 
 
Hoe ziet Oud-Utrecht het proces na deze ALV? 
• start van een werkgroep van bestuur en een aantal leden om ‘klussen’ te omschrijven om nieuwe 

activiteiten en andere vormen van interactie te organiseren. Daarover zal een oproep in de 
nieuwsbrief worden gedaan en bij activiteiten 

• als leden een initiatief willen nemen, kan de werkgroep helpen om tot een klusomschrijving te komen 
• het is de bedoeling om jaarlijks de koers te vertalen in een jaarplan van het bestuur met uitwerking op 

de ALV. 
 
Na deze presentatie zijn er een aantal vragen uit de zaal. 
 
Frank Kaiser vraagt waarom de jaarlijkse kroniek niet als inspiratiebron is genoemd. Toegezegd wordt dat 
de kroniek zal worden toegevoegd. 
 
Peter Donkersloot vraagt of er ook organisaties zijn die contact/samenwerking met Oud-Utrecht zoeken.  
Dat is zeker het geval. Recent voorbeeld is het 25-jarig jubileum van Molen de Ster. Voor de viering hiervan 
is aan Oud-Utrecht gevraagd om een bijdrage te leveren in combinatie met een wijkentour.  
Maar OU wordt wel vaker benaderd. Een ander voorbeeld is dat De Gemeenschap, tijdschrift en uitgeverij, 
Oud-Utrecht heeft benaderd om bij te dragen aan een landelijk themajaar ter gelegenheid van hun 100-
jarig bestaan. Met nog een aantal andere organisaties is een gezamenlijk actieplan gemaakt, start van de 
activiteiten is in januari 2025 met een tentoonstelling in het Stadhuis.  
Ben van Diest, CCE-lid noemt het voorbeeld van contacten met de historische vereniging Vleuten/De 
Meern. Veel bewoners van Leidsche Rijn zijn niet in Utrecht geboren, de oorspronkelijke bewoners van dat 
gebied sterven uit. Samen met Oud-Utrecht worden nu activiteiten ontwikkeld om de historie van de wijk 
weer levend te maken. 
 
Niels Bokhove vraagt wat het Smeeberaad inhoudt. Dit is een bijeenkomst in de Smeezaal van het 
Bartholomeus Gasthuis (vandaar de naam) van het bestuur en alle commissies en redacties om samen iets 
te doen of thema’s uit te werken. Recent was er een Smeeberaad om over het meerjarenbeleidsplan van 
gedachten te wisselen.  
 
Ronald van der Stolpe merkt op dat de plannen nogal breed overkomen. Is het niet beter om een aantal 
thema’s te benoemen zodat duidelijker is wat van de leden wordt gevraagd. 
Opgemerkt wordt dat de plannen bewust een koers genoemd worden, daarom is de keuze juist 
opengelaten, als uitnodiging aan de leden. Keuzes worden gemaakt als er energie is van de leden om 
ergens mee aan de slag te gaan.  
 
Tom de Zeeuw vindt het belangrijk dat immaterieel erfgoed met enthousiasme weer opgepakt wordt.  
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Marlyne Stoker merkt op dat vrijwilligersbeleid relevanter wordt als je dit allemaal gaat doen. Er is wellicht 
meer duidelijkheid nodig om concreet iets te vragen van vrijwilligers.  
De andere kant is: wat hebben mensen beschikbaar en wat willen ze beschikbaar stellen. 
In dit kader wordt ook genoemd dat het bestuur nog een nieuw bestuurslid zoekt met de portefeuille 
vrijwilligersbeleid.  
 
Marijke van Dorst vindt de plannen heel breed en heel ambitieus. Thema’s zouden nader geconcretiseerd 
moeten worden (bijvoorbeeld religieus erfgoed), anders blijft het wellicht: ik wil wel wat doen maar wat 
dan. Je zou thema’s per jaar in een jaarplan kunnen vaststellen. Je moet wel aan anderen kunnen vertellen 
wat OU doet.  
 
Met applaus stemt de ALV vervolgens in met de gepresenteerde koers, het bestuur pakt de uitwerking 
verder op. Leden worden van harte uitgenodigd mee te denken met de verdere uitwerking van de plannen.  
Er ligt een lijst klaar waar leden na de vergadering op kunnen intekenen als zij willen meedenken en 
meewerken aan de verdere uitwerking.  
 
Dank aan Arthur voor de presentatie en aan degenen die de koers hebben voorbereid: Hansje Amelink, 
Froukje van der Meulen en Arthur Kocken.  

 
10. Mededelingen vanuit de vereniging 

a. Activiteitencommissie  
Joost Boomsma, voorzitter, verwijst naar het jaarverslag voor de inhoud van de 10 historische cafés 
en 9 lezingen die werd georganiseerd door de activiteitencommissie in 2023. In een samenvattend 
filmpje komen alle thema’s nog een keertje langs.  
De activiteitencommissie bestaat nu nog maar uit vier leden, Joost doet een oproep om zich te 
melden als nieuw lid van de activiteitencommissie.   

b. Redactiecommissie Jaarboek Oud-Utrecht 
Ronald Rommes, lid van de jaarboek redactiecommissie, neemt het woord. Het jaarboek van 2023 
was een themanummer in het lustrumjaar, voor 2024 wordt het weer een regulier jaarboek, met een 
diversiteit aan artikelen over de stad en de provincie.  
Ook Ronald doet een oproep voor nieuwe leden, recent is de commissie gekrompen van 9 naar 6 
leden, dus aanvulling is gewenst.  
De presentatie van het jaarboek 2024 zal plaatsvinden op 24 november.  
Voor het jaarboek 2025 is het thema al bekend, dat zal gaan over kosmopolitisme in Utrecht, er zijn al 
12 aanmeldingen voor publicaties. Ook voor het jaarboek van 2026 zijn al aanmeldingen voor 
publicaties.  

c. Tijdschriftredactie 
Namens de tijdschriftredactie doet Arjan den Boer het woord. Hij meldt dat er veel leuke reacties zijn 
ontvangen op het themanummer van 2023 over Passie voor Utrecht. 
Op 8 juni zal het themanummer van 2024 “Verkeer en Vervoer” gepresenteerd worden in het 
Spoorwegmuseum. Aanleiding is het 150-jarig bestaan van het Maliebaanstation. Iedereen is welkom 
om dit evenement bij te wonen, aanmelding kan via de website van Oud-Utrecht.  
De redactiecommissie zou graag willen verjongen en zoekt nieuwe leden die aan de volgende criteria 
voldoen: 
• Circa 40 jaar 
• Ervaring met historische publicaties is een pré 
• Link met de universiteit is een pré 
• Wel of (nog!) geen lid van Oud-Utrecht 

d. Communicatiecommissie 
Wendy van der Steen, commissielid, presenteert de grootste en volgens haar leukste commissie.  
In het afgelopen lustrumjaar heeft de communicatiecommissie, naast de reguliere werkzaamheden, 
veel extra activiteiten verricht, zoals bijvoorbeeld het ontwikkelen van de landingspagina en het logo 
Lustrum Oud-Utrecht, inschrijvingen voor activiteiten voorbereiden en bijhouden, bekendmaken van  
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de activiteiten, ook met extra nieuwsbrieven. Vooruitlopend op de nieuwe koers is de 
communicatiecommissie al bezig met het zoeken naar verbinding met andere initiatieven, zoals 
bijvoorbeeld de samenwerking met Keti Koti en de organisatie van 100 jaar De Gemeenschap. Ook 
gaat ze verder met ludieke acties bedenken om aandacht te genereren voor de vereniging, nieuwe 
initiatieven starten, nieuwe samenwerkingen aangaan en nieuwe doelgroepen aanspreken.  

e. Op pad met Oud-Utrecht. 
Piet van Dijck, een van de schrijvers van de DUIC-groep, vertelt over de activiteiten van deze groep.  
De groep is gestart in september 2021 met als leden: Dick de Jong, Bert Poortman, Willemijn Banki, 
Mario Gibbels, Annemieke Versteeg, met Piet van Dijck en Arjan den Boer als eindredacteur en 
Samantha Hassink-Burbridge voor de coördinatie. Het doel van de rubriek was om elke twee weken 
een “wandeling” te maken door een deel van de stad en daarbij aandacht te vestigen op Utrechts 
cultureel erfgoed. In februari 2022 werd Janny Wildemast geïntroduceerd als nieuwe eindredacteur 
en kwam Ester Smit het team van schrijvers versterken. In september 2022 kwam ook Anna Wits 
erbij, en verliet Willemijn het team. Het team is nu op sterkte met de komst van Herman de Wit, 
Willem Vonhof en Jeffrey Lemm. De coördinatie van de groep is overgenomen door Piet van Dijck en 
Dick de Jong. Inmiddels zijn meer dan 65 wandelingen gepubliceerd in de DUIC. Een idee dat leeft is 
om na aflevering 100 de wandelingen in boekvorm uit te brengen.  

f. Commissie Cultureel Erfgoed 
Namens de CCE neemt Arthur Kocken het woord. Hij is namens het bestuur lid van de CCE. Helaas is 
Eduard van der Biezen, de voorzitter, vanavond verhinderd. 
Werkzaamheden van de CCE in de afgelopen periode: 

 Inbreng renovatieplannen Museum Catharijneconvent. 
 Handhavingsverzoek “Huisje van Mien”. 
 Zienswijze Omgevingsvisie Overvecht.  
 Zienswijze Provinciaal Programma Cultuur en Erfgoed. 
 Inbreng gemeentelijke Kerkenvisie. 
 Vastgestelde Post ’65 lijst.  
 Oppakken “signalen uit de samenleving”, met als voorbeeld de Grave van Solmsstraat. 

Bewoners uit de omgeving hiervan hebben de CCE benaderd, de CCE heeft een verbindende 
rol gespeeld.  

Arthur meldt tevens dat de CCE op zoek is naar een secretaris, aan geïnteresseerden wordt verzocht 
zich te melden.  

g. Commissie Grote Excursie 
Peter Pottinga spreekt namens de commissie en brengt de Grote Excursie die op 6 juli a.s. in 
Woerden zal worden gehouden onder de aandacht. Aanmelden kan via de website van Oud-Utrecht. 
Vorig jaar was de Grote Excursie in Utrecht, dit keer dus weer in de regio, dat wordt afwisselend 
gedaan.  

h. Evenementencommissie en commissie Van der Monde lezing.  
Thea Boekhout doet namens de commissie verslag over de georganiseerde evenementen in 2023:  
de Nieuwjaarsborrel voor vrijwilligers in theaterhuis De Berenkuil, de Van der Monde-lezing in de 
Pieterskerk, de Nieuweledenborrel en enquête voor nieuwe  leden in het Volksbuurtmuseum, de 
Algemene Ledenvergadering bij Aluin, de presentatie van Oud-Utrecht in de Nacht van de Utrechtse 
Geschiedenis in het Academiegebouw en de feestelijke afsluiting van het jubileumjaar en de 
presentatie van het Jaarboek in ZIMIHC-theater Stefanus. 
Wegens vertrek van een aantal leden is de commissie naarstig op zoek naar nieuwe vrijwilligers die 
willen meehelpen met bedenken en organiseren van de evenementen.  

i. Ledenadministratie 
Chris Kreijns verzorgt samen met zijn vrouw Adie de ledenadministratie, hij presenteert een aantal 
overzichten, waaruit onder andere het volgende naar voren komt.  
Eind 2023 bedroeg het ledenaantal van Oud-Utrecht 2553 leden, de grootste stijging sinds 2018.  
Het grootste aantal leden is nog steeds tussen de 60 en 80 jaar oud, helaas er is nog geen echte 
stijging van jongere leden te zien. De meeste mensen worden lid via via of door bekendheid uit 
publicaties.   
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Ook valt er een stijging waar te nemen in het aantal lidmaatschappen dat door leden cadeau gedaan 
wordt, het zou goed zijn om nog wat meer bekendheid te geven aan deze mogelijkheid.  
Gesuggereerd wordt om de overzichten van de ledenadministratie ergens op de website van  
Oud-Utrecht te publiceren, zodat ze voor iedereen inzichtelijk zijn.   
 

Dick de Jong bedankt hierna alle commissies en redacties voor hun inzet en bijdrage en de presentatie 
vanavond.  

 
11. Rondvraag 

Annemieke Postema vraagt of de contributie van Oud-Utrecht ook aftrekbaar is gezien de ANBI-status van 
Oud-Utrecht. Dit zal worden gecheckt; in principe is contributie voor een lidmaatschap niet aftrekbaar, 
maar als de contributie gezien kan worden als een donatie is het wel aftrekbaar.  
 
De vraag wordt gesteld of Oud-Utrecht betrokken is bij de 350-jarige herdenking van de storm die op  
1 augustus 1674 woedde. Meegedeeld wordt dat OU vanuit de Domkerk gevraagd is mee te doen met een 
herdenking waar positief op gereageerd is. Er is nog geen verder bericht van de Domkerk ontvangen.  
 
Ook wordt gevraagd of er aandacht is voor het 100-jarig bestaan van het gebouw Neude 11, de huidige 
bibliotheek. Joost Boomsma deelt mee dat de activiteitencommissie hier een historisch café aan zal 
wijden.  
 
Tenslotte wordt opgemerkt dat de manier van stemmen over een voorstel niet altijd even duidelijk is, 
verbetering wordt beloofd.  
 

12. Sluiting 
De voorzitter sluit om 22.10 uur de vergadering, onder dankzegging voor de aanwezigheid en inbreng van 
eenieder, en wijst op de mogelijkheid om hierna nog gebruik te maken van een drankje aan de bar.  
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Bijlage bij  concept-verslag Algemene Ledenvergadering 28 mei 2024 
 
Overzicht van de lustrumactiviteiten van het 20e lustrum (het 100-jarig bestaan) van de Historische 
Vereniging Oud-Utrecht 
 
Het doel van het lustrum is om het bewustzijn, de kennis en de belangstelling met betrekking tot erfgoed 
te vergroten, onder groepen die we tot nu toe minder goed bereiken (extern doel) en onder de eigen 
leden (intern doel). Dit proberen we te bereiken door nieuwe doelgroepen te betrekken, de wijken / 
buurten in te trekken en bestaande en nieuwe partners te betrekken. 
Dit heeft geleid tot een uitgebreid programma dat liep van 12 maart tot en met december 2023. Hier treft 
u een overzicht aan van alle activiteiten, inclusief een financieel overzicht, van dit 20e lustrum (het 100-
jarig bestaan) van de Historische Vereniging Oud-Utrecht.  
Het lustrum heeft, conform de opzet, bestaan uit acht activiteiten. Activiteit 9 is algemeen en 
voorwaardenscheppend van aard.  
 

Overzicht van de activiteiten in het kader van het 20e lustrum (100-jarig bestaan) van de 
Historische Vereniging Oud-Utrecht.  
 
Activiteit Periode / tijdstip in 2023 
1. Receptie op de verjaardag van Oud-Utrecht, 
start lustrum-activiteiten tevens opening 
expositie en aanbieding eerste exemplaar van 
het Doe-boek 

12 maart  
expositie heeft het gehele jaar ‘rond-
gereisd’  

2. Lezingen in het stadhuis Maart – april  
3. Educatie Doe-boek Aanbieden eerste exemplaar: 12 maart  

Verspreiding onder scholen: april-mei  
4. Wijkentours Maandelijks van mei tot en met 

december, met uitzondering van 
augustus  

5. Symposium ‘Erfgoedparticipatie’ 14 oktober  
6. Nacht van de Utrechtse Geschiedenis 14 oktober  
7. Lantaarnconsole Anna Maria van Schurman 2 december   
8. Slotmanifestatie – uitreiking jaarboek 25 november  
9. Overig Gehele jaar 

 
De activiteiten worden hieronder stuk voor stuk besproken.   
 
1. Receptie op de verjaardag  van Oud-Utrecht, start lustrum-activiteiten tevens opening expositie en 

aanbieding eerste exemplaar van het ‘Doe-boek’  
Ter gelegenheid van de 100e verjaardag van Oud-Utrecht bood de gemeente Utrecht aan Oud-Utrecht een 
receptie aan op de dag van de verjaardag, 12 maart 2023. Op de receptie ontving Oud-Utrecht uit handen 
van de loco-burgemeester een Koninklijke Erepenning.  
 
Daarnaast werd de lustrum-expositie geopend. Strip-tekenaarscollectief ‘De Inktpot’ heeft in overleg met 
Oud-Utrecht een expositie ontworpen, bestaande uit tien banieren, voor elk decennium van Oud-Utrecht 
een banier. Op elk banier worden gebeurtenissen, personen en gebouwen uit desbetreffend decennium 
verbeeld. De expositie is een maand tentoongesteld in het stadhuis en is vervolgens ‘op reis’ gegaan door 
Utrecht. Zij is onder andere tentoongesteld in het Utrechts Archief, de Centrale Bibliotheek en het 
Stadskantoor. Van de tien banieren zijn ook kleinere exemplaren (ca. 1 meter hoog) gemaakt die bij veel 
lustrumactiviteiten onder andere bij de wijkentours (zie punt 4) in alle wijken zijn tentoongesteld. 
 
Ook is op de receptie het eerste exemplaar van het ‘Educatie Doe-boek’ (zie punt 3) aangeboden aan de 
loco-burgemeester.  
De expositie heeft, inclusief bijkomende kosten, € 7.198 gekost waar dit was begroot op € 12.805. 
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2. Lezingen in het stadhuis 
In het kader van het lustrum mocht Oud-Utrecht enkele malen gebruik maken van de grote zaal van het 
stadhuis voor lezingen. De kosten voor een drankje na afloop is diverse malen betaald door externen.  
Uiteindelijk resteerde voor Oud-Utrecht kosten ad. € 591, waar dit was begroot op € 890. 
  
3. Educatie Doe-boek 
Oud-Utrecht heeft een educatief ‘doe-boek’, inclusief lesbrief, ontwikkeld voor kinderen uit de groepen 6, 
7 en 8 van de basisschool. Dit doe-boek is erop gericht om de kinderen spelenderwijs (via vragen, 
opdrachten en aanwijzingen) in contact te brengen met erfgoed en om hen bewust te laten worden van 
erfgoed. Dit ‘Doe-boek’ is zowel gericht op het ‘bekende’ erfgoed in Utrecht als op het erfgoed in de 
verschillende wijken (en dus ook de eigen wijk van de kinderen) van Utrecht. Van dit Doe-boek zijn 15.000 
exemplaren gedrukt die vervolgens zijn verspreid onder alle groepen 6, 7 en 8 van alle 100 basisscholen in 
Utrecht. 
 
De kosten van ontwerp, drukken en verspreiden van het boek en de bijbehorende lesbrief bedroegen  
€ 26.628, waar dit was begroot op € 29.430. 
 

 
 
4. Wijkentours 
Oud-Utrecht heeft zeven wijkentours georganiseerd. Doel was om bewoners van Utrecht uit de 
verschillende wijken (en uit andere wijken) in contact te brengen met erfgoed uit de desbetreffende wijk. 
Het programma in elke wijk heeft bestaan uit een mixture van activiteiten: lezingen/inleidingen, 
wijkwandelingen onder leiding van een gids, gegidste fietstochten, kinder-wandeltocht, wijkenquiz, een 
verhalenverteller en soms ook een muzikaal optreden. De eerste twee wijkentours waren heel matig 
bezocht. Na een aanpassing van de marketing en publiciteit trokken de volgende vijf wijkentours veel meer 
deelnemers. In totaal namen 344 personen deel. De zeven wijken zijn geweest: Tolsteeg-Rivierenwijk, 
Kanaleneiland, Lombok, Leidsche Rijn, Noordoost, Zuilen en Overvecht. Ze vonden maandelijks plaats in de 
maanden mei tot en met december, met uitzondering van augustus. De activiteiten trokken mensen uit en 
van buiten de wijk. 
 
De kosten bedroegen € 20.277, terwijl € 16.700 was begroot. 
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5. Symposium ‘Erfgoedparticipatie’ 
Op zaterdag 14 oktober heeft Oud-Utrecht een symposium onder de titel ‘Erfgoed verbindt’ 
georganiseerd. Het thema ‘erfgoedparticipatie’ is met het FARO-programma (genoemd naar de Portugese 
plaats waar de Europese ministers van Cultuur eerder in het jaar een beleidsnota over erfgoedparticipatie 
hebben ondertekend) uiterst actueel. Tot nog toe zijn het de professionals die zich buigen over de vragen 
over erfgoed zoals: wat is erfgoed? Hoe erfgoed te beheren (resten van Romeinse opgravingen in de grond 
laten zitten of juist tentoonstellen?) Waarom is erfgoed niet alleen interessant maar ook belangrijk? De 
centrale ‘FARO-vraag’ die zowel vanuit onze vereniging als vanuit het ministerie en de Europese Unie naar 
voren komt is: zijn het de professionals die deze vragen moeten beantwoorden of is het gewenst dat ook 
de ‘gewone burgers’ deelnemen aan de discussies die spelen over erfgoed?  
 
Het was een boeiende middag over wat erfgoed en mensen voor elkaar kunnen betekenen, over wat 
erfgoed ‘doet’ met onze eigen (Utrechtse) samenleving en hoe we ons erfgoed kunnen koesteren én 
doorgeven. Erfgoed verbindt en maakt het leven mooier! 
 
De kosten hebben bedragen: € 11.824; de bijdrage van deelnemers € 968; begroot was € 7.500. 
 
6. Nacht van de Utrechtse Geschiedenis 
Een festival dat Oud-Utrecht voor het eerst organiseerde bij het vorige lustrum, vijf jaar geleden. Dit jaar 
waren er meer dan 36 activiteiten met een grote diversiteit (lezingen, muziek, rondleidingen, presentaties, 
tekenworkshops, quiz, etc.). Samen met partner-organisaties is deze Nacht georganiseerd, zoals 
Universiteit Utrecht, gemeente Utrecht, Utrechts Archief, museum Catharijne convent, 
Universiteitsmuseum, Domkerk, Domtoren, DOMunder, het Gilde Utrecht, Paleis Lofen.   
 
Ruim 800 deelnemers namen deel, bijna het dubbele van het jaar ervoor. De gemiddelde waardering op 
grond van een online vragenlijst bedraagt 4,01 op een 5-puntschaal (1 ... 5). Op de vraag of men volgend 
jaar opnieuw zou deelnemen was het gemiddelde antwoord 4,08 op een 5-puntschaal (1 ... 5). Diverse 
deelnemende partner-organisaties gaven bij de evaluatie aan dat ze veel nieuwe en jongere bezoekers 
hebben ontvangen tijdens de Nacht. 
 
De kosten hebben bedragen € 58.185; de bijdrage van deelnemers heeft bedragen € 9.979 en die van de 
partner-organisaties € 12.250. Begroot waren kosten van € 49.500. 
 
7. Lantaarnconsole Anna Maria van Schurman 
Op 2 december 2023 is op de Nieuwegracht ter hoogte van de Keukenstraat een lantaarnconsole onthuld 
ter ere van Anna Maria van Schurman, de eerste vrouwelijke student aan de universiteit van Utrecht. 
Lantaarnconsoles zijn gebeeldhouwde kraagstenen waarop de lantaarnpalen aan de Oude en 
Nieuwegracht zijn geplaatst. In de afgelopen bijna 70 jaar zijn nu meer dan 330 van deze lantaarnconsoles  
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geplaatst. Anna Maria van Schurman is in 2022 verkozen tot belangrijkste Historische Utrechter uit een 
short-list van zeven personen. De console is ontworpen en gebeeldhouwd door Laura Kok. 
De kosten hiervan zijn gedragen door de gemeente Utrecht. 
 
8. Slotmanifestatie en uitreiking jaarboek  
Op 26 november is met een slotmanifestatie het lustrum afgesloten (hoewel de laatste activiteiten: de 
wijkentour (zie punt 4) en de onthulling van de lantaarnconsole (zie punt 7) daarna, in de maand 
december, plaatsvonden. Op de avond van 26 november is het jaarboek van Oud-Utrecht over Historische 
Cultuur van Utrecht gepresenteerd. Korte tijd later (op de vrijwilligersavond) is aan alle vrijwilligers een 
map aangeboden met tien afdrukken op A-3 formaat van de tien banieren van de expositie die is gemaakt 
door De Inktpot, zie punt 1. 
 
De kosten hebben bedragen € 5.048, begroot was € 5.000. 
 
9. Overig 
Hieronder vallen de algemene kosten die ten behoeve van het lustrum zijn gemaakt, zoals vergaderkosten 
van de lustrumcommissie, kosten van de afdrukken van de banieren (zie punt 8), algemene 
coördinatiekosten en meerkosten van het lustrum-exemplaar van het tijdschrift ‘Oud-Utrecht’.   
 
Deze kosten hebben bedragen € 17.094 terwijl was begroot € 19.168. 
 

 


